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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №35

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 09.02.2021г. от 10:00 часа

Днес, 09.02.2021г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 12 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието, като го 
подложи на гласуване.

Общо гласували:
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 12 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА20-ВК66-9Ю0-[4]/05.02.2021 относно Решения, приети от 
Творческия съвет на Столична програма "Култура" за финансиране на проектни 
предложения и утвърждаване на технически разходи по Програмата през 2021г.с 
вносители: Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ, доц. д-р Тодор Чобанов - 
зам.-кмет на Столична община, Иван Виделов - общ. съветник, Веселин Калановски - 
общ. съветник, Владимир Митов - общ. съветник и Борислав Бориславов- общ. съветник.

Г-жа М. Едрева докладва пред комисията, че през изминалата 2020г. културният сектор 
бе най-сериозно засегнат. Тази година над 500 проекта кандидатстваха спрямо 130 
подкрепени. Оценителите по направления споделиха, че качеството на проектите се е 
увеличило. За съжаление са останали проекти без финансиране поради ограничен 
финансов ресурс. Предвид развитието на пандемията от К-19 се опитваме да постигнем 
баланс между предвидимост и гъвкавост и заложихме на това събитията да бъдат 
изнесени в открити градски пространства и да предложат план за действие за реализация 
при усложнени епидемични условия; през първите 4 месеца програма мобилност ще 



функционира през втората половина на годината. Проектите разбира се трябва да 
отговарят на приоритети на стратегията “София творчески град”. По отношение на 
процеса на оценяване се сформират комисии по направления с независими експерти 
признати в конкретната област. Всяко едно проектно предложение преминава през двама 
оценители. Комисиите постигат съгласие на база на отговора на приоритетите на 
програмата и докладват на Творческия съвет. Председателите на комисиите отправиха 
предложения и препоръки за настоящата и следващата година.
В рамките на подготовката на изискуемите документи, с решение на ТС се прие по 
всички направления да бъдат подкрепени първи резерви - още 8 допълнителни проекта. 
В допълнение каза, че дирекция култура работи, за да предостави на сайта на СО 
синтезиран анонс на съдържанието на подкрепените проекти по Столична програма 
Култура.

Г-н В. Калановски заяви, че като за първа година в ТС, е подписал самия доклад с 
особено мнение, защото не е съгласен с възможните резултати в две от направленията. 
Повдигна въпроси пред ТС, които ще бъдат разгледани на следващото заседание на ТС. 
Изпитва известно съмнение по прозрачността на СПК, по отношение на комисиите на 
СПК - би трябвало комисиите да бъдат публично представени след излизането на 
резултатите. Ще гласува въздържал се. Изпитва известно съмнение в прозрачността, 
която по принцип е залегнала в програмните документи на Програма “Култура” и то най- 
вече по отношение на експертните комисии, които остават в мъгла, в тайна, дори и след 
като излязат резултатите. Абсолютно е съгласен, че тези комисии не трябва да бъдат 
публично представяни преди да излязат резултатите, но след това трябва да застанат зад 
решенията, които са взели. Безкрайно много обаждания има поне в секторите, в които 
има някаква експертиза, където упражнява професионална дейност от години, и излиза, 
че на финала, като че ли ние сме параван от творческия съвет за експертните комисии, 
които остават абсолютно непознати за широката аудитория. Друго нещо, което прави 
впечатление, че последните пет години на Творческия съвет, като крайни решения и 
отпуснати финансирания, има известно стесняване, това разбира се е може би проблем и 
на самия Творчески съвет, когато прави програмата, година за година, но има известно 
стесняване на вкусовите качества, които се подбират като финансиране. В това няма 
нищо лошо разбира се, изкуството винаги е било субективно, но това събужда 
съпротивителни сили в него.

Г-жа М. Едрева увери комисията, че ТС ще разглежда специално дали да се обявят 
публично оценителите. Винаги сме се съобразявали с европейските практики, ето защо 
ние внесохме не средно аритметично от двамата оценители, а именно на база на дискусия 
оценителната комисия да предложи крайния резултат за финансиране пред ТС. Ще 
търсим необходимите решения и се надявам г-н В. Калановски да предложи работещи 
решения
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 9

Против няма

Въздържали се 3



Гласуване:
М. Едрева - за
Б. Бориславов - за
Антов - х
А. Кръстева - въздържала се
Койчев - за
Калановски - за
Стефанова - за
Вучев - за
Стаматов -за
Виделов- въздържал се
К Паргов - въздържал се
М Паргов - за
С Колев - за

По т. 2 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА21-ВК66-322/12.01.2021 относно: Присъждане на Почетен знак на 
Столична община на Национална спортна академия "Васил Левски", по повод 80 години 
от създаването на висшето училище с вносители Йорданка Фандъкова - кмет на 
Столична община, Елен Герджиков - председател на СОС, Малина Едрева - председател 
на ПК по ОКНКМ и Венера Милова - секретар на Столична община.

Докладът ще бъде оттеглен. Не е направена справка, че през 2017г. НСА е получила 
това отличие на общината.

По т. 3 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА20-ДИ04-3353/1/03.12.2020 относно: Присъждане на отличие 
"Значка на София" на д-р Йордан Бочков с вносители Йорданка Фандъкова - кмет на 
Столична община, Елен Герджиков - председател на СОС.

Доц. д-р Чобанов изказа уважението към хората, които помагат на обществото в трудни 
моменти, Настоящото предложение е да насърчи дух на дарителство и солидарност - д-р 
Бочков е важна фигура в българко- унгарската стопанска камара и го познаваме във 
връзка с добрите връзки с диаспората в Унгария, изложби, проекти, паметна плоча на Св. 
Иван Рилски. Д-р Бочков припозна Един Човек като кауза заслужаваща подкрепа.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 12 гласа “за”.

Общо гласували:
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма



По т. 4 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА20-ВК66-7040/28.08.2020 относно: Присъждане на отличие "Значка 
на София" на Анатоли Илиев с вносители Йорданка Фандъкова - кмет на Столична 
община, Елен Герджиков - председател на СОС.

Доц. д-р Чобанов се изказа за работата на Анатолий Илиев по отношение на екипа и 
отвоюването на званието София Спортна Столица. Доц. д-р Чобанов изрази 
задоволството си, че обществото ни трябва да дава оценка на тяхната дейност още когато 
са активни. Човек обвързал професионалният си път с въпроса за масовия спорт и 
утвърждаването му в нашия град. Изявен бегач на средни разстояние, спортен 
мениджмънт.
Д-р Койчев се присъедини се към казаното.
Г-н С. Колев се присъедини се към думите на д-р Койчев и д-р Чобанов, като добави, 
че масовият спорт е красива, но не толкова благодарна позиция при организацията. 
Адмирира направеното предложение.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 12 гласа “за”.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

т. Разни
Г-жа Малина Едрева предложи да се пристъпи към разглеждане на доклади за именуване на 
улици независимо от предстоящите избори.
Г-н К. Паргов подкрепи предложението.
Доц. Чобанов подкрепя предложението, като добави, че изборите не са повод да спре процесът 
на именуване.
Г-н Калановски подкрепи предложението, като се ангажира, като член на комисията да върви 
този процес. /

/Ъ /
Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование,

Изготвил:


